

Contrapartida

De Computationis Jure Opiniones
Número 6450, 21 de febrero de 2022

En las conclusiones del artículo [External Audit Quality and Value Creation: What Relationship in the Cameroonian Context](#) escrito por Michael Forzeh Fossung & Dongmo Kana Valery Verges, se lee: *"In this paper, we sought to shed some light on the effect that the quality of external auditing can have on the creation of value in Cameroonian companies. To achieve our goals, we first established the theoretical basis of our concepts and then formulated the research hypotheses mentioned above. Once these hypotheses were formulated, we screened them through empirical verification, which is how we constituted a final sample by means of a questionnaire intended to collect information on 97 companies, i.e., 62 in the city of Douala, 29 in the city of Yaoundé, and 6 in the city of Bafoussam over a period of 5 years (2015-2020). We then used the SPSS 23 software to process the data through Chi-square tests of independence and the estimation of the different parameters of our research model through binary logistic regression. Table 6 summarises the results obtained in our study. These results reveal the absence of a significant link between the quality of the external audit as measured by (the external auditor's membership of the "Big Four", the provision of other services in addition to the audit of accounts, the evolution of audit fees) and the creation of value as measured by the evolution of turnover and net income (rejection of hypotheses H1 and H4; validation of hypothesis H3). The respect of the steps of the audit process by the external auditor has a significant influence on the creation of value in terms of the evolution of turnover (Validation of hypothesis H2). With*

regard to the control variables, the size of the company does not explain the value creation of companies in the Cameroonian context. However, the age of the firm does explain its value creation in terms of turnover." Aunque son varios, graves y preocupantes, los casos de fracaso de empresas, que han provocado un gran des prestigio profesional, los mercados de capitales siguen apostando a que las auditorías son capaces de agregar valor a las entidades inscritas en las bolsas de valores del mundo. Una auditoría exitosa es el resultado de un trabajo conjunto entre un cliente, es decir un preparador, y su respectivo asegurador. El aseguramiento respecto de clientes corruptos no tiene actualmente la posibilidad de detectar a tiempo los fraudes. Sencillamente los auditores son los primeros afectados por el engaño, la falsedad, la simulación. Si los dueños, controlantes y administradores quieren hacer las cosas como se debe, un auditor podrá serles de gran ayuda. Pero si ellos se confabulan el auditor estará perdido. Es más: harán lo posible para que sea su cómplice. En este orden de ideas, es fundamental la evaluación de los dueños, controlantes y administradores, cosa que muchos de estos no quieren, en lo que según los hechos cuentan por el apoyo de las principales agencias de supervisión. Parece que el certificado de honestidad se entrega a los capitalistas, sin ninguna otra evaluación. Dichas personas son tan poderosas que incluso pueden escoger el auditor a su medida. Las posesiones no han sido freno para estas designaciones débiles y no lo serán si siguen mirando lo que no toca.

Hernando Bermúdez Gómez